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Skolebestyrelsesmøde   
 

Mødedato 

20.09.2023 

Mødested/lokale 

SIM -  

Mødet påbegyndt kl. 

17.00 

Mødet afsluttet senest kl. 

19.00 

Deltagere  

Skolebestyrelsen                   Fraværende: Birgitte, Carsten, Helene, elevrødder                     Online-deltagelse: Tanja 

  

 

Emne – (ansvarlig) Referat  

1. Godkendelse af dagsorden  

 

Bilag til punkt 7 er blevet eftersendt, ligesom der også er ef-

tersendt bilag til punkt 4.  

Godkendt.  

2. Valg af ordstyrer 

 

Pernille.  

3. Elevrådet netop nu 

(10 min.) 

 

Elevrødderne er blevet valgt i går, og de deltager derfor ikke 

i dag.  

På fredag i næste uge skal elevrødder på elevrådskursus hele 

dagen. Her konstituerer de sig, og der vil derfor deltage elev-

rødder på næste bestyrelsesmøde.  

På kurset skal de blandt andet arbejde med årshjul.  

 

På kurset er der også et punkt, som handler om Pejlemærker 

til praksis. Det er meget relevant, fordi vi på SIM har valgt at 

arbejde med elevinvolvering.  

 

Maria har haft fat i Danske Skoleelever for at få hjælp til at 

danne elevråd på en anden måde end at have en repræsentant 

fra hver klasse.  

De foreslog både valgkamp og demokrati-uge. Ingen af de-

lene er helt relevant for os. Derfor er elevrådet også i dette år 

sammensat på den ”gammeldags” måde med en repræsentant 

fra hver klasse. Elevrådet skal i dette skoleår arbejde med 

den form, vi fremover vil danne elevrådet på SIM på.  

Vi ønsker os mere kontinuitet i elevrådet.  

 

Maria har været rundt i alle klasser for at fortælle om elevrå-

dets arbejde.  

4. Høringssvar til ”forslag bud-

get 2024” 

Se bilag 

(20 min.) 

 

Input og beslutning 

 

Troels 

Sidste år var vi i en temmelig omfattende proces i forhold til 

at udforme høringssvar til budgettet.  

I år bliver det en kortere proces: der er frist for høringssvar 

den 25.september 2024 

 

Vi lægger mærke til følgende på vores område og med SIM-

briller på:  
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  Der reguleres for lønstigninger i den økonomiske til-

førsel.  

 Fuld dækning af segregeringsunderskud i 2024 – men 

balanceplanen skal have fuld effekt i 2027. 

 Grønthøsteren fjernes.  

 Bevillingen til faglokaler på SIM ligger først i 2027. 

Til gengæld er der nu bevilget 12 millioner.  

 

Kommentarer i drøftelsen:  

 Vi kan ikke vente til 2027 med at få faglokaler! 

 Første henvendelse om faglokaler til Udvalget for 

Læring var 30.oktober 2019.  

 Udregning af, hvor mange elever, der er blevet 

”ramt” – og også hvor mange, der vil blive ramt i 

årene fremover.  

 Vigtigt at være en attraktiv skole, som kan tilbyde in-

tegreret praksisfaglighed og valgfag på egen matrikel. 

 Bekymring for, om vi kan holde på vores fagligt dyg-

tige valgfagslærere.   

 Det ses, at det er dagsinstitutionerne, som er blevet 

prioriteret.  

 Inklusion er heller ikke gratis.  

 

Beslutning: bestyrelsen laver sammen et høringssvar. Dead-

line for input til det forslag, som sendes rundt, er mandag 

klokken 8.00.  

 

5. Input til dialogmøde ml. ud-

valg og formænd. 

-kort tilbagemelding på for-

mødet mellem formændene 

Se bilag 

(10 min.) 

 

Dialog 

 

Marianne 

 

Birgitte og Marianne repræsenterede SIM til formødet.  

 

Skolerne er meget forskellige, og det er svært at nå til enig-

hed, for der er mange forskellige behov, som ønskes tilgode-

set.  

 

De forældre, som var samlet, fandt sammen frem til forslag 

til emner, som kan drøftes med politikerne til dialogmødet.  

 

Det er tydeligt, at økonomi fylder meget på skolerne. Det er 

en udfordring i hele Hedensted Kommune.  

6. Evaluering klassesammen-

lægning, herunder revidering 

princip 

Se bilag 

(15 min.) 

 

Dialog og beslutning 

 

Line 

 

Vi har netop sammenlagt vores nuværende 9.klasser. Det er 

gjort fuldstændig ud fra princippet.  

Det er gået rigtig godt, og der har ikke været nogle udfor-

dringer. Alle har været glade og tilfredse, og vi har fået to 

harmoniske klasser. 

 

Vi skal have slettet ”HDS” i princippet, og så er det revideret 

og godkendt.   

7. Kantine 

Se bilag 

(5 min.) 

Vi afventer, at HIC har bestyrelsesmøde den 25.september, 

hvorefter vi forventer at kunne indkalde til møde.  
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Kort orientering 

 

Troels 

 

Lars Gyberg har sendt den samarbejdsaftale mellem HIC og 

SIM, som var gældende frem til januar 2014.  

8. Princip for ”studieture” 

Se bilag 

(20 min.) 

 

Drøftelse og nedsættelse af 

arbejdsgruppe. 

 

Troels 

 

Vi skal starte forfra med at formulere et princip for studie-

ture.  

 

Beslutning: Punktet tages på personale- og koordinatormøde. 

Herefter laver Maria, Troels og Line et udkast, som sættes på 

dagsordenen på et senere skolebestyrelsesmøde.  

9. Alternativ til valgmøde, 

planlægning 

(20 min.) 

 

Alle 

 

Bestyrelsen har besluttet, at de allerede nu vil overveje, hvor-

dan de kan planlægge et alternativt valgmøde i håbet om at 

kunne få fat i flere forældre, som kunne være interesseret i 

bestyrelsesarbejdet.  

Der skal være valg i foråret. Lige nu har vi ikke flere supple-

anter, så vi har brug tilslutning. Vi regner med at skulle have 

besat tre bestyrelsespladser + suppleanter til skoleåret 

2024/2025. 

Vi vil gerne have opstillede forældre fra alle fire fødeskole-

områder i bestyrelsen.  

 

Vi har gode erfaringer med, at eleverne laver en lille film. 

Det giver god opmærksomhed. Men det er tvivlsomt, om det 

betyder flere opstillede forældre.  

 

Ved folk, hvad skolebestyrelse er? 

 

Aftale: Alle bestyrelsesmedlemmer går allerede nu i gang 

med at forsøge at hverve kommende medlemmer.  

Når 6.klassesforældrene kommer på SIM i næste uge, gøres 

de opmærksomme på, at vi håber, at der er nogle af dem, 

som vil stille op til bestyrelsen.  

10.  ”Skole og forældre” 

Skal vi tegne abonnement? 

(5 min) 

 

Alle 

 

Beslutning: Bestyrelsen ønsker ikke at tegne abonnement.  

11. Eventuelt 

 

 

 

 

 


